
11. - 12. november 2021

Affaldsdage 2021

Tid: 
Den 11. - 12. november 2021

Sted: 
Hotel Vejlefjord
Sanatorievej 26
7140 Stouby
Link

Pris: 
Indtil den 24. september
Kr. 6.950  ekskl. moms.

Efter den 24. september
Kr. 7.950  ekskl. moms.

Tilmelding: 
på: link til arrangementet

Tilmeldingen er bindende 
efter fredag den 8. oktober. 

Inden for det seneste 1½ år har vi fået ”Klimaplanen for en grøn affaldssek-
tor og cirkulær økonomi” samt ”Handlingsplan for cirkulær økonomi”. Nogle 
initiativer er i gang med at blive rullet ud, men der er stadig meget, der venter 
og kan se lidt kompliceret ud. I løbet af 1½ døgn på Vejlefjord skal I høre om 
– og drøfte – dokumentation for reel genanvendelse, erfaringer med de nye 
affaldsordninger, genbrugsmål, samarbejde med de frivillige organisationer, 
kommunale aktiviteter/anlæg, affaldsplaner, kemisk genanvendelse, gebyrer 
og hvordan vi gør sortering normalt. Vi glæder os til at se jer til foreningens 
første rigtige konference længe. 

Klima-, handlingsplan 
og cirkulær økonomi

Spørgsmål til arrangementet: 
Kontakt Niels Remtoft på nir@danskaffaldsforening.dk eller +45 72 31 20 73.

Link til 

arrangementet

på Hotel Vejlefjord

– hvor er vi, og hvor skal vi hen?

https://www.hotelvejlefjord.dk
https://danskaffaldsforening.dk/arrangementer/affaldsdage-2021


09.00 - 09.30

09.30 - 09.35

09.35 - 10.05 

10.05 - 11.15

11.15 - 11.35

Registrering og morgenmad
Registrering og morgenmad foregår foran Kongesalen.

Velkomst og introduktion
Niels Remtoft byder velkommen og fortæller om årets tema. 
 

State of the Union
Vi indleder med at give et bud på affaldssektorens tilstand, efter vi ikke har set hinanden i to år, og vi er 
blevet ramt af en ”Klimaplan for en grøn affaldssektor og cirkulær økonomi” samt en ”Handlingsplan for 
cirkulær økonomi”. Hvor står vi, og hvor skal vi hen? Jens Bomann Christensen (konstitueret direktør) 
redegør for rigets tilstand og ser lidt ind i fremtiden som indflyvning til resten af konferencen. 

Hvordan sikrer man høj reel genanvendelse? 
I den nye affaldsbekendtgørelse er der krav om, at kommunerne skal sikre (og dokumentere) høj reel 
genanvendelse af en række affaldsfraktioner. Spørgsmålet er, hvordan vi skal gøre det i praksis. Miljø-
styrelsen, ARI og Dansk Affaldsforening samarbejder om at finde en løsning på den opgave. Niels 
Bukholt fra ARI fortæller om arbejdet og de muligheder, man ser på. 

Michael Griebel Binnerup fra Reno Djurs og Ejvind Mortensen fra ARGO vil fortælle om, hvordan to 
affaldsselskaber konkret arbejder med at kunne sikre høj reel genanvendelse. 

Pause foran Kongesalen
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Program: Torsdag den 11. november

Fortsættes næste side



11.35 - 12.45

12.45 - 13.30

13.30 - 15.00

15.00 - 15.30 

15.30 - 18.00

18.00 - 19.30

19.30 - 22.00

Hvordan går det med de nye henteordninger for genanvendeligt husholdningsaffald?
Alle kommuner og affaldsselskaber har travlt med at planlægge og udrulle de nye ordninger for genan-
vendeligt husholdningsaffald. Der er heldigvis mange erfaringer at trække på, som kan hjælpe med at få 
implementeret de bedst mulige løsninger. Claus Petersen fra Econet vil fortælle om de erfaringer, de har 
fået kendskab til gennem deres konsulentvirksomhed. 

Jens Stræde Bondesen fra DIN Forsyning vil dernæst fortælle om, hvordan de har grebet det an i deres 
opland. 

Frokost

Genbrug og forebyggelse – er det her, vi kan udvikle os?
Handlingsplan for cirkulær økonomi peger på genbrug og forebyggelse som et af de områder, hvor der 
er brug for handling. Spørgsmålet er, hvilken rolle kommunerne og affaldsselskaberne kan spille her. Al-
lerede nu – og i mange år – har kommuner og affaldsselskaber samarbejdet med humanitære og frivillige 
organisationer med det formål at styrke genbruget og støtte gode formål. 

Tina Donnerborg fra Røde Kors vil fortælle om deres arbejde – og samarbejde – med kommuner og af-
faldsselskaber omkring genbrug. Oplægget bliver suppleret af Lotte Mørk fra Renosyd, der redegør for, 
hvordan de har – og fortsat vil – (sam)arbejde om genbrug. 

Vi slutter af med Stig Nielsen fra Vestforbrænding, der vil fortælle om de genbrugsmål, de har sat sig, og 
hvad de vil gøre for at nå dem. 

Pause foran Kongesalen

Hvordan kan humor fremme ideer, kommunikation og relationer?
Martin Einfeldt www.martineinfeldt.dk er forfatter til bogen ”Kreativitet, innovation og humor. De 
bedste teorier og de bedste råd”. Bogen samler op på alle de vigtigste pointer om individuel og kollektiv 
kreativitet, om innovation og hvordan man kan bruge humor til at fremme ideudviklingen. Bogen 
illustrerer effektive metoder til selv og sammen med kolleger at få flere og bedre ideer til brug i fx 
affaldsplanlægning og –håndtering. Og vi taler om, hvordan man bedst bekæmper de 4 almindelige 
forhindringer for kreativitet i grupper og organisationer.

Alle deltagere på konferencen, vil få et eksemplar af bogen, som I kan læse mere om her

Afslapning

Middag
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Fortsat

http://martineinfeldt.dk
https://samfundslitteratur.dk/bog/kreativitet-innovation-og-humor
https://samfundslitteratur.dk/bog/kreativitet-innovation-og-humor


07.45 - 08.45

09.00 - 10.30

Gåtur omkring Hotel Vejlefjord
Vi mødes ved hovedindgangen.

Tre temaer om affald
Du har mulighed for at vælge et af de tre temaer, som du kan læse mere om herunder. 
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Program: Fredag den 12. november

Tema 1
Kemisk genanvendelse
Der har i de seneste år været øget interesse 
for kemisk genanvendelse. I den forbindelse 
erfarer Dansk Affaldsforening en betydelig 
uklarhed om bæredygtigheden, og om den 
reelle genanvendelse, for kemisk genanv-
endelse – særligt i forhold til hhv. mekanisk 
genanvendelse og energiudnyttelse.
Dansk Affaldsforening, Miljøstyrelsen og 
Danmarks Tekniske Universitet har derfor 
lavet en analyse, som kigger nærmere på 
dette, ved a) at opstille masse-, energi- og 
kulstofbalancer for de tre teknologispor, 
og b) fastlægge principper for beregning af 
reel genanvendelse, under hensyntagen til 
plastens kvalitet og fremstilling af biproduk-
ter. Kom og hør DTU præsentere analysens 
resultater.

Tema 2
Affaldsgebyrer
Der er atter sat fokus på de kommunale af-
faldsgebyrer. Med klimaplanen og de mange 
nye ordninger er der enighed om, at gebyrer 
vil stige, men her ophører enigheden. Der 
er uenighed om, hvor meget de vil stige, og 
hvordan man kan gøre noget for at sikre sig en 
balance mellem omkostninger, miljømålsæt-
ninger og service. Dansk Affaldsforening har 
det seneste halve år iværksat nogle initiativer, 
der skal gøre os – og verden omkring os – 
klogere på affaldsgebyrer. Det handler blandt 
andet om transparens, indsigt og hvad der 
driver omkostningerne på affaldsområdet. 
Vi har inviteret Jacob Nyborg fra JHN Pro-
cessor, der sammen med sekretariatet blandt 
andet vil fortælle om benchmark, gebyrbereg-
ner, affaldsviden og en Deloitte analyse af de 
kommunale affaldsomkostninger. 

Tema 3
Hvordan gør vi affaldssortering normalt?
Foreningens ph.d projekt peger på at de 
grønne måder at skille sig af med affald på, 
skal være de selvfølgelige måder og ikke 
en ekstra indsats man gør, når situation og 
overskud tillader. I denne workshop disku-
terer vi med bidrag fra konkrete indsatser 
i Skanderborg og Århus, hvordan vi som 
selskaber kan bidrage til at både affaldssor-
tering og forebyggelse bliver en hel normal 
del af borgernes hverdag. Lina Katan fra 
sekretariatet står for workshoppen.

10.30 - 11.00 

11.00 - 12.30

12.30 -13.00

Pause foran Kongesalen

Handlingsplan for cirkulær økonomi
Handlingsplanen sætter retningen for de kommunale affaldsplaner, 
som alle kommuner gerne skal have på plads senest et år efter 
handlingsplanen træder i kraft. Visioner er at knække affaldskurven, 
gøre sektoren klimaneutral i 2030 og udsortere 80% dansk plastik fra 
affaldsenergianlæggende i 2030 (Læs om handlingsplanen her). 

I dag sætter vi fokus forebyggelse og rammerne for de kommunale 
affaldsplanener. Tobias Beck fra Miljøministeriet (teamleder for 
Cirkulær Økonomi) vil gøre os klogere. 

Anders Christiansen fra KL vil herefter fortælle om, hvordan de ser på 
handlingsplanen og de muligheder, den giver kommunerne. 

Endelig vil vi blive helt konkrete og høre om affaldsplan 2021-2026 
for Aarhus Kommune, som AffaldVarme Aarhus naturligvis har været 
involveret i. Det har Lene van der Raad været så venlig at stille op til. 

Frokost og tak for i år foran Kongesalen

https://mim.dk/miljoe/handlingsplan-for-cirkulaer-oekonomi/
https://mim.dk/miljoe/handlingsplan-for-cirkulaer-oekonomi/

